
PROTOKÓŁ Nr XV/2008 
 

 

z XV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 26 marca 2008 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej, rozpoczęła o godzinie 10
00

, a 

zakończyła o godzinie 17
00

. 

Sesji przewodniczył pan Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, co stanowi 100%. 

W sesji udział brał wójt gminy, 5 pracowników urzędu gminy oraz 6 osób zainteresowanych 

obradami. 

Listy w załączeniu do protokółu. 

 

 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie obrad XV sesji Rady Gminy 

      - stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z XIV sesji. 

3. Podjęcie uchwał. 

4. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Zakończenie obrad XV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1 

 

 

XV sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył, powitał zebranych pan Zbigniew 

Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

Zapytał, czy ktoś chciałby wnieść uwagi do porządku obrad. 

 

Uwag nie było. 

 

 

Ad. 2 

 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty bez uwag przy 14 głosach „za” i 1 

wstrzymującym się. 

 

 

Ad. 3 
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że Rada Gminy będzie podejmowała następujące uchwały: 

1. w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania problemów Społecznych Gminy 

Zławieś Wielka na lata 2008-2016”, 

2. w sprawie utworzenia mieszkaniowego zasobu Gminy Zławieś Wielka, 

3. w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Zławieś Wielka na lata 2008 – 2012, 

4. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkaniowych, socjalnych związanych ze 

stosunkiem pracy wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Zławieś 

Wielka, 

5. w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Czarne Błoto, 

6. w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Zławieś Wielka Nr IX/43/2007 z dnia 28 

września 2007 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Zławieś Wielka dla budowy osiedla domów jednorodzinnych w miejscowości 

Górsk, 

7. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli, 

8. w sprawie założenia Gminnego Przedszkola w Złejwsi Małej, 

9. w sprawie wystąpienia ze Związku Komunalnego Gmin Województwa Toruńskiego, 

10. w sprawie współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami pozarządowymi 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2008 rok, 

11. w sprawie odwołania skarbnika gminy, 

12. w sprawie powołania skarbnika gminy, 

13. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka w miejscowości Toporzysko, 

14. zmieniająca uchwalę Nr XIV/69/2008 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 5 lutego 

2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2008 rok. 

 

Przypomniał, że wszystkie projekty uchwał były omawiane w dniu 20 marca na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich komisji Rady. 

Poprosił o komentarz do projektu uchwały w sprawie strategii. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że założenia do strategii były obszernie przedstawiane na komisjach przez 

autorów. Podstawą przedstawionej strategii jest maksymalne wykorzystanie istniejących 

zasobów i potencjałów. W tworzeniu strategii brali udział radni, przewodniczący komisji 

Rady, sołtysi, dyrektorzy szkół i aktywni przedsiębiorcy z gminy. 

W strategii wyszczególnione są tematy, które nurtują społeczeństwo gminy. 

Radni otrzymali płytę CD z treścią strategii. 

Ukazanie problemów strategii pozwala na ubieganie się o środki unijne. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że prawdą jest, że radni otrzymali strategię na płycie, osobiście otrzymała ją w 

dniu wczorajszym i nie zdążyła jej w całości przeczytać, zauważyła w niej jednak błędy. Np. 

niespójne są kwestie dotyczące bibliotek. Strategia opracowywana była w grudniu i mogą 

występować niespójności. Należy je jednak poprawić i przeczytać, sama treść strategii jest 

dobra. 

 

Tadeusz Smarz - wójt gminy 

Usterki te merytorycznie nie zmieniają strategii, błędy te nie mają zasadniczego wpływu na 

strategię. 
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Małgorzata Kutnik – radna 

Skoro radni mają zatwierdzić strategię to niech ona będzie w wersji, jaka ma obowiązywać, to 

jest dokument długofalowy i wszystkie zmiany, które zaistniały powinny być na bieżąco 

wprowadzone. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy należy przeczytać całą strategię, czy konkretnie odnieść się do bibliotek. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Myśli, że należy to dokładnie przeczytać i przyjęcie odsunąć na następną sesję. 

To jest wniosek. 

Projekt strategii nie był na stronie internetowej, płytę dostała wczoraj nie była w stanie się z 

nią zapoznać. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Odczytał ze strategii treść dotyczącą bibliotek. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała radnych, czy zdążyli zapoznać się z treścią strategii. Stwierdziła, że ona nie zdążyła i 

wnioskuje, żeby dać możliwość zapoznania się ze strategią i podjęcia uchwały na następnej 

sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 10
15

 ogłosił przerwę. 

O godzinie 11
30

 wznowił obrady XV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Poprosił radną Kutnik o sprecyzowanie wniosku w sprawie strategii. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Wnioskuje o oddalenie podjęcia uchwały dotyczącej strategii do następnej sesji. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy  

Wnioskuje o odczytanie treści strategii i wnoszenie uwag na bieżącą. 

Stwierdził, że wniosek jego jest dalej idący. 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, ze przewodniczący trochę przesadza, bo ile godzin potrwa czytanie i poprawianie. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że sesja może mieć nawet 5 posiedzeń i nie musi kończyć się w jednym dniu. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Uważa, że w pierwszej kolejności należy przegłosować wniosek radnej Kutnik i wysłuchać 

zainteresowanych mieszkańców. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poprosiła o przegłosowanie jej wniosku. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, kto jest za wnioskiem radnej Kutnik. 
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6 radnych było „za”, 8 radnych było przeciwnych 1 osoba się wstrzymała. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wniosek radnej Kutnik nie przeszedł. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że jest to odbijanka przewodniczący, wójt kontra grupa radnych. 

Ona lubi mieć treść tekstu przed oczyma. 

Poprosiła o udostępnienie strategii w wersji pisanej. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Był wniosek o odczytanie strategii. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, w czym jest problem, żeby strategię przyjąć później.  

Jest skłonny zapłacić za wydrukowanie dla niego 1 egzemplarza tekstu strategii, jeżeli nie 

stać na to gminy. 

Chce przeczytać tekst i dopiero nanieść uwagi. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Czytanie i nanoszenie uwag, to w tej chwili jedyny sposób. 

 Jest to kolejna zagrywka, chodzi o przerwanie sesji i oddalenie uchwały. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że przykro jest słuchać, że to kolejna zagrywka, bo każde wystąpienie tak jest 

traktowane, co nie jest prawdą. Chcemy przygotować się do sesji i niech Pan wójt tego nie 

odbiera jako zagrywki. 

Poprosiła przewodniczącego o przemyślenie wniosku i podjęcie decyzji. 

Nie jest to sprawa nagląca, bo będzie jeszcze uchwalana strategia gminy. 

Zaapelowała do przewodniczącego, aby rozsądnie rozpatrzyć jej wniosek i nie odbierać tego 

jako kolejna zagrywka. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Rada głosując podjęła decyzję o przeczytaniu strategii. 

Zapytał ile potrzeba czasu na wydrukowanie tekstu strategii. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odpowiedziała, że trudno powiedzieć, bo to 120 stron i potrzeba wydrukować kilka 

egzemplarzy. Myśli, że 1 egzemplarz wystarczy na 2 osoby. 

 

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 10
40

 ogłosił przerwę. 

O godzinie 11
25

 wznowił obrady XV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

 

Przed przystąpieniem do czytania strategii poprosił o zabranie głosu mieszkańców Złejwsi 

Małej, którzy przybyli na sesję. 

 

Zygmunt Babiński – mieszkaniec Złejwsi Małej 

Dokonał samoprezentacji. 

Poinformował, że wypowiedź jego będzie dotyczyła zakładów pracy funkcjonujących na 

terenie Złejwsi Małej, które znajdują się w odległości około 150 metrów od ulicy Wrzosowej. 
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Poproszono Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o dokonanie pomiarów. 

Stwierdzono, że hałas wydobywający się zakładów nie jest szkodliwy, ale zakłady zajmujące 

się poliestrem emitują steryn do powietrza, który jest znacznie przekroczony. Steryn to 

substancja rakotwórcza i nie zdajemy sobie sprawy jak ten steryn jest szkodliwy dla 

człowieka. Na zakłady zostały nałożone kary. W 2007 roku też zakłady ukarano i wydano 

zalecenia do wykonania, które do dnia dzisiejszego nie zostały wykonane. 

Odczytał fragment dziennika urzędowego dotyczący działalności komercyjnej działek, na 

których funkcjonują zakłady. 

Przy sprzyjających warunkach atmosferycznych skażany jest o wiele większy teren. Mieli 

założyć pasy zieleni i nic w tym kierunku nie zrobili. 

Będzie zorganizowane zebranie z mieszkańcami w tej sprawie. Nie ma mowy o likwidowaniu 

zakładów, ale poparciu rady i wójta w dążeniu do ochrony środowiska i rozwiązaniu 

problemu tych zakładów. 

Podkreślił jeszcze raz, że steryn jest bardzo szkodliwy. 

 

Adam Leszczyński – mieszkaniec Złejwsi Małe 

Stwierdził, że nie chcą z nikim prowadzić wojny, ale chcą poinformować Radę i wójta o 

problemie. Zdrowie jest najistotniejszym problemem społecznym. Zakłady te odprowadzają 

wodę do pobliskiego strumyka. Występujemy w ochronie zdrowia. 

Odczytał pismo z pytaniami dotyczącymi funkcjonowania zakładów w Złejwsi Małej. 

Pismo złożył na ręce przewodniczącego. 

Podkreślił, że w stosownym czasie oczekują odpowiedzi na złożone pytania. 

 

Janusz Sowiński – mieszkaniec Zarośla Cienkiego 

Zwrócił się z prośbą o umożliwienie składania dodatkowych wniosków do studium 

zagospodarowania dotyczących przeznaczenia działek. 

Informacja dotycząca złożenia wniosków nie była pełna. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że w tej chwili jest mowa o strategii, a wniosek pana Sowińskiego dotyczy 

wolnych wniosków. 

 

Adam Leszczyński – mieszkaniec Złejwsi Małej. 

Zapytał wójta, czy popiera ich wniosek. 

 

Tadeusz Smarz wójt gminy 

Poinformował, że przed chwilą zapoznał się z treścią pisma WIOŚ i nie może zająć w tej 

chwili stanowiska, Jest przekroczenie, ale to za mało informacji. Nad ochroną środowiska 

czuwa Inspektor Ochrony Środowiska, wójt jest administratorem. 

 

Zygmunt Babiński – mieszkaniec Złejwsi Małej 

Poprosił o udostępnienie materiałów dotyczących tych zakładów, a mianowicie 

oddziaływania na środowisko itp. 

 

Tadeusz Smarz – poinformował, że te sprawy załatwia Starostwo Powiatowe w Toruniu. 

Dokumenty są przy pozwoleniu na budowę. Gmina wydaje tylko decyzję o warunkach 

zabudowy. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy steryn jest produkowany przez firmę Hartman. 
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Zygmunt Babiński – mieszkanie Złejwsi Małej 

Poinformował, że te, które są związane z poliestrem, budują łodzie i silosy. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Myśli, że ten, kto wydał pozwolenie wiedział, co robi i jakie to stwarza zagrożenie. Nie wie, 

czy wójta o tym poinformowano, to jest przestępstwo. 

Wnosi, żeby bez żadnej zwłoki zająć się tą sprawą, skoro stanowi to niebezpieczeństwo, my 

jesteśmy gospodarzami. 

 

Adam Leszczyński – mieszkaniec Złejwsi Małej 

Stwierdził, że ani wójt, ani radni, ani mieszkańcy nie wiedzieli o wydzielaniu sterynu. 

 

Zygmunt Babiński – mieszkaniec Złejwsi Małej 

Stwierdził, że pan wójt nie był tego świadomy, bo poprosił o materiały i ich nie miał. 

Zapytał, czy wójt wie, jaka jest perspektywa tego zakładu - jest to ogłoszone w internecie. 

 

Pan Zygmunt Babiński i pan Adam Leszczyński podziękowali za wysłuchanie i opuścili salę. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zarządził odczytanie strategii. 

 

Pani Paulina Sikorska przedstawicielka firmy DORFIN i pani Grażyna Krystosiak sekretarz 

gminy na przemian odczytały streść strategii. 

Uwagi radnych dotyczące strategii nanoszone były na bieżąco. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jeszcze pytania. 

 

Pytań nie było. 

 

Odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Zławieś Wielka na lata 2008 – 2016”. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka Podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XV/73/2008 
w sprawie  przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Zławieś 

                   Wielka na lata 2008 – 2016” 
 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie utworzenia mieszkaniowego zasobu Gminy Zławieś 

Wielka. 

 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 
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Uchwałę Nr XV/74/2008 
w sprawie  utworzenia mieszkaniowego zasobu Gminy Zławieś Wielka 

 

O godzinie 15
05

 przewodniczący ogłosił przerwę w obradach. 

O godzinie 15
20

 przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady XV sesji Rady Gminy Zławieś 

Wielka. 

 

Na sali obrad był nieobecny radny Mirosław Trzybiński. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Zławieś Wielka na lata 2008-2012. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XV/75/2008 
w sprawie  uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

                  Zasobem Gminy Zławieś Wielka na lata 2008 – 2012 
 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych, socjalnych 

związanych ze stanowiskiem pracy wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Zlawies Wielka. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XV/76/2008 
w sprawie  zasad wynajmowania lokali mieszkalnych, socjalnych związanych ze 

                  stosunkiem pracy wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

                  Zławieś Wielka 
 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Czarne Błoto. 

 

Na salę obrad wszedł radny Mirosław Trzeybiński. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy droga ta jest drogą prywatną, czy gminną. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Odpowiedział, że jest to droga prywatna. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 
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Stwierdził, że takiej ulicy też można nadać nazwę. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał na czyj koszt wykonywane są remonty takich dróg. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że Gmina nie wykonuje remontów dróg prywatnych, zabezpieczone jest 

jedynie ich bieżące utrzymanie. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XV/77/2008 
w sprawie  nadania nazwy ulicy w miejscowości Czarne Błoto 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Zławieś Wielka Nr 

IX/43/2007 z dnia 28 września 2007 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla budowy osiedla domów jednorodzinnych w 

miejscowości Górsk. 

 

Do przedstawionego projektu nikt nie wniósł uwag. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XV/78/2008 
w sprawie uchylenia Uchwały Rady Gminy Zławieś Wielka Nr IX/43/2007 z dnia 28 

                 września 2007r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

                 przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla budowy osiedla domów 

                 jednorodzinnych w miejscowości Górsk  
 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XV/79/2008 
w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt w sprawie założenia Gminnego Przedszkola w Złejwsi Małej. 

 

Do przedstawionego projektu nikt nie wniósł uwag. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 
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Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XV/80/2008 

w sprawie  założenia Gminnego Przedszkola w Złejwsi Małej 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku Komunalnego Gmin 

Województwa Toruńskiego. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nikt nie wniósł uwag. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XV/81/2008 
w sprawie  wystąpienia ze Związku Komunalnego Gmin Województwa Toruńskiego 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2008 rok. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nikt nie wniósł uwag. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XV/82/2008 
w sprawie  programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami 

                   pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

                   publicznego na 2008 rok 
 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał wniosek wójta gminy w sprawie odwołania skarbnika gminy pani Janiny Ciskiej i 

powołania skarbnika gminy pani Justyny Skwarek. 

Wniosek w załączeniu do protokółu. 

Odczytał projekt uchwały w sprawie odwołania skarbnika gminy. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XV/83/2008 
 

w sprawie  odwołania skarbnika gminy 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie powołania skarbnika gminy. 
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Do przedstawionego projektu uchwały nikt nie wniósł uwag. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XV/84/2008 
w sprawie  powołania skarbnika gminy  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy złożył gratulacje nowemu skarbnikowi gminy. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Podziękowała za wybór i zaufanie. 

Zapewniła, że będzie rzetelnie wykonywała obowiązki. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka w miejscowości Toporzysko. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Poprosił o wyjaśnienie § 1 pkt 1. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Wyjaśnił, że chodzi o linię zabudowy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XV/85/2008 
w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  

                   przestrzennego Gminy Zławieś Wielka w miejscowości Toporzysko 
 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XIV/69 Rady Gminy Zławieś Wielka z 

dnia 5 lutego 2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2008 rok. 

 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XV/86/2008 
Zmieniającą uchwałę Nr XZV/69/2008 Rady Gminy Zlawies Wielka z dnia 5 lutego 2008 

roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2008 rok. 

 

 

Ad 4. 

 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 



 11 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, kto finansuje karetkę pogotowia w Złejwsi. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że to nie jest pewne, że karetka będzie w Złejwsi Wielkiej. 

Jeżeli miałaby być to gmina musi utrzymać pomieszczenia i garaże. Utrzymanie zespołu to 

koszty pogotowia ratunkowego. 

Jest to wymóg unijny, ale jest to daleka droga do realizacji. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

 

Ad. 5 

 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przekazał, że Marszałek Województwa, Przewodniczący Sejmiku Wojewódzkiego i Związek 

Kombatantów w Złejwsi Wielkiej przesłali radnym życzenia świąteczne. 

Poinformował, że nie wpłynęły wszystkie plany pracy komisji Rady. 

 

Krzysztof Rak – przewodniczący Komisji Budżetu 

Uważa, że w pierwszej kolejności powinien być ustalony harmonogram pracy Rady Gminy. 

Sprawy, którymi powinna zająć się komisja ustalone są w statucie. 

 

Mateusz Mięsikowski – przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Poinformował, że plan pracy komisji przedstawi w kwietniu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał pismo Stowarzyszenia ECO Gmina Zławieś Wielka w Czarnym Błocie w sprawie 

budowy drogi wojewódzkiej. 

 

Janusz Sowiński – Zarośle Cienkie 

Wnioskuje o umożliwienie złożenia dodatkowych wniosków dotyczących zmiany 

przeznaczenia działek w Zaroślu Cienkim. Ogłoszenie w „Nowościach” było o wyłożeniu 

planu zagospodarowania do wglądu, ale nie wszyscy je czytali. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Przypomniał, że uchwała w tej sprawie podjęta była w 2006 roku i tą uchwałą rozpoczęto całą 

procedurę. Plany zostały wysłane do 20 instytucji do uzgodnienia. Jak uzgodnienia wrócą, to 

plan zostanie wyłożony do składania protestów i zażaleń.  

Ustawowo wnioski przyjmowane są w ciągu 30 dni od podjęcia uchwały rozpoczynającej całą 

procedurę, a ta procedura się już kończy. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że na sesji nie rozpatruje spraw indywidualnych. 

Jest taki moment jak składanie skarg i reklamacji i może projektanci się do tego ustosunkują. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Stwierdził, że jest to kwestia, na co projektant przewidział przeznaczenie. 

Trzeba śledzić, kiedy będzie ogłoszenie o składaniu zażaleń. Rada będzie miała informację o 

tym. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że jest uwzględnionych 30 % wniosków. Będzie trudno cokolwiek zrobić, 

jeżeli jest to nowy teren. Gmina ma 700 hektarów planów miejscowych. Jest to bardzo trudne 

ze względu na finansowanie przez gminę uzbrojenia terenu. 

Podkreślił, że zarzuty i protesty będą rozpatrywane przez Radę Gminy. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy w Starym Toruniu grunty przy drodze w kierunku Wisły będą brane pod uwagę. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że nie będą wprowadzane nowe tereny. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że będą brane pod uwagę jedynie tereny pod uzupełnienie zabudowy. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że z chwilą uchwalenia planów na gminie ciąży uzbrojenie terenów. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Poinformował, że chodzą pogłoski, że pani doktor Gajdemska chce przejść na emeryturę z 

chwilą przejęcia służby zdrowia. 

Wnioskuje o jej odznaczenie. Pani Gajdemska jako lekarz na to zasługuje, nikt jej nie może 

nic zarzucić. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że kiedy sytuacja w służbie zdrowia się uspokoiła pani Gajdemska przestała 

mówić o odejściu na emeryturę. 

Przekazał, że ma przygotowany wniosek o odznaczenie jej srebrnym krzyżem zasługi. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Podziękował za szybkie postawienie wiaty przystankowej i tablicy ogłoszeń w Górsku. 

Stwierdził, że trzeba negocjować z właścicielem gruntu w celu szybkiego dokończenia 

chodnika w Górsku. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy można zaprosić nowego kierownika Policji w Złejwsi Wielkiej na sesję lub 

komisję, żeby przestawił swoje zamierzenia. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Poinformował, że kierownik Policji ma być powołany 1 kwietnia i postara się go zaprosić w 

najbliższym czasie. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poinformował, że mieszkaniec Górska przekazał mu, że nad jeziorem w Górsku zostały 

wycięte zdrowe topole. Zapytał, czy było na to zezwolenie. 

Stwierdził, że kradną śruby z torów kolejowych koło Polchemu. 



 13 

Poprosił o spowodowanie wykonania lewoskrętu w Górsku przy ul. Markiewicza, ponieważ 

jest tam bardzo niebezpiecznie. 

Zgłosił, że na ulicy Leśnej w Przysieku jest bardzo dużo dziur. 

Zapytał wójta, dlaczego zataił to, że sprawą prywatyzacji ośrodków zainteresowany był 

CITOMED. Wie o tym z publikacji prasowych, a także z rozmowy z prezesem CITOMED-u. 

Kontaktował się z wójtem w tej sprawie od wielu lat i złożył ofertę. 

W listopadzie wójt z jednym z radnych spotkał się z prezesem, który potwierdził swoje 

zainteresowanie, i mimo tego wójt na forum Rady powiedział, że jest tylko dwóch 

zainteresowanych tą sprawą. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że w tej chwili radny Rak kłamie sugerując zatajenie. Żadnego zatajenia nie 

było. Rozmowy z CITOMED-em były prowadzone w składzie innej Rady i przy innej okazji i 

na inny temat. 

Zwrócił się do radnego Raka, że jeżeli chce to się z nim spotka gdzieś indziej. 

Nie było to dyplomatyczne zachowanie, ale wychodzi z założenia, że pan Rak jest młody. 

Przekazał, że w listopadzie był w CITOMED-zie z przewodniczącym Rady Gminy i 

CITOMED nie złożył żadnej oferty. 

Wystąpienie radnego Raka jest prowokujące. 

W przyszłości pan Rak powinien być bardziej wyważony zanim coś powie lub napisze. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poinformował, że wszystkie wypowiedzi zawarte w pisanych przez niego artykułach były 

pisane z zapisu na dyktafonie. Może nagrania udostępnić. 

 

Zbigniew Drewnowski – radny 

Poinformował, że był z wójtem przy rozmowie w CITOMED-zie i oferty nie złożyli i po tej 

rozmowie w terminie późniejszym też nie złożyli oferty. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poprosił o oznakowanie nazw ulic w Czarnowie. 

Zgłosił, że w szkole w Czarnowie pękł piec CO i dzieci nie są w dniu dzisiejszym w szkole. 

 

Tadeusz Smarz  - wójt gminy 

Poinformował, że dyrektor zespołu szkół ma swój budżet i on nim dysponuje. Jest to w gestii 

dyrektora szkoły. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Poprosił wójta o oddanie mu ksera, które zabrał. Stwierdził, że wójt zachował się 

nietaktownie wobec kobiety i problemy to wójta specjalność. 

 

Rafał Żelazek – radny 

Poinformował, że dyrektor szkoły w Górsku pani Pierzgalska chce pobierać opłaty od drużyn 

LZS za korzystanie z boiska. 

Zapytał czyje jest to boisko. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że jest to boisko gminne, które zostało powierzone opiece szkole i nie słyszał 

jeszcze, żeby pani dyrektor żądała za to pieniędzy. 
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Andrzej Pyzik – radny 

Szkoła utrzymuje boisko w należytym stanie to nie dziwi się, że żąda opłaty tym bardziej, że 

są na własnym utrzymaniu. 

 

Rafał Żelazek – radny 

W rezerwie budżetowej LZS są pieniądze przeznaczone na utrzymanie boisk. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że w niedzielę lustrował to boisko z panem Dudzicem i było na nim pełno 

puszek po piwie i potłuczonego szkła. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Przypomniał, że boisko miało być ogrodzone, bo tam chodzą pijaczki i nie ma jeszcze ławek 

na boisku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że ogrodzenie, które ma być wykonane będzie wysokie w tych miejscach 

gdzie może wypadać piłka, nie będzie ogrodzenia przed ludźmi. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zakończył XV sesję Rady Gminy Zlawies Wielka. 

 

 

                                                                                                Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

                                                                                                       Zbigniew Drewnowski 

 

Protokółowała: 

Mirosława Mycak 
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